
 

 

Protokół nr XXVI/2016 r 

z obrad sesji Rady Gminy Raków 

z dnia 14.09.2016 r. 

              Sesja rozpoczęła się o godz. 9.00  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rakowie ul. Ogrodowa 1.  

Obradom sesji przewodniczył Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący Rady, który otworzył obrady sesji oraz 

powitał wszystkich obecnych. 

 Z ogólnej liczby 15 radnych, udział w obradach wzięło 12 radnych. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  Przewodniczący Pan Jerzy Nowak stwierdził quorum.                   

 W obradach sesji udział wzięli: 

Pani Alina Siwonia – Wójt Gminy Raków, 

Pani Jadwiga Milewicz – Z-ca Wójta, 

Pani Krystyna Urbanowska – Sekretarz 

Pani Anna Pleban - skarbnik 

Ad.2 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad sesji, z którym radni mieli okazję zapoznać 

się podczas obrad komisji  oraz na bazie rozesłanych im przed sesją dokumentów.  

Proponowany porządek obrad sesji 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta Gminy Raków o podjętych działaniach między sesjami. 

5. Informacja Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy z posiedzeń.  

6. Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z posiedzenia w sprawie  wykonania 

budżetu gminy za I półrocze  2016 roku . 

7. Przedstawienie opinii RIO w sprawie informacji z wykonania budżetu Gminy za I 

półrocze 2016 r 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a/zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2016-2029, 

b/zmian w budżecie gminy na 2016 r, 

c/udzielenia pomocy finansowej, 

d/ zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

          9. Wolne wnioski i zapytania. 

         10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Po przedstawieniu proponowanego porządku obrad, Przewodniczący zwrócił się do radnych z zapytaniem czy 

nie ma uwag odnośnie przedstawionego porządku obrad. W wyniku ich braku,  Przewodniczący zarządził 



głosowanie nad przyjęciem przedstawionego porządku obrad. Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

ad.3 

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji  bez odczytywania. 

Protokół w wyniku głosowania  został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.4 Informacja Wójta o działaniach pomiędzy sesjami: 

30.06.- spotkanie u pana marszałka z starostami Godowskim i Skotnickim w sprawie wspólnej uroczystości 

nad zalewem Chańcza. 

02.07 Odbyła się odpustowa impreza integracyjna w Bardzie . Mocno zaangażowane w integrację lokalnej 

społeczności było KGW Bardo  z panią radną Barbarą Taborską. Gmina postanowiła wesprzeć te działania 

poprzez pomoc przy poprawie estetyki świetlicy. Zakupiono płytki i klej. Remont został przeprowadzony przy 

współudziale firmy KADBUD.  

03.07 –W Pierzchnicy odbył się przegląd kapel ludowych połączony z konkursami na najlepszą potrawę 

powiatu kieleckiego. Gminę Raków reprezentowały panie z KGW Szumsko prezentując danie z ziemniaków 

i kapusty. 

08.07. Podsumowanie pleneru malarskiego sezonu 2016 w gospodarstwie agroturystycznym Państwa 

Gratków. 

11.07 Zostały poczynione wstępne ustalenia z panem Bogumiłem Peszakiem w związku z zabezpieczeniem 

funduszy na zakupienia działki pod wodociąg w Rakówce. Dotyczy to działki o numerze 322 w miejscowości 

Jamno. 

16.07- Nad zalewem Chańcza odbyła się impreza promująca zalew  pod nazwą „Chańcza świętokrzyska 

perła”. Impreza organizowana była przez powiat kielecki, staszowski, gminę Szydłów i Raków. Koncepcję 

scenariusza imprezy stworzyła pani Krystyna Jóźwik. Prawdopodobnie impreza ta wejdzie na stałe do 

harmonogramu imprez województwa świętokrzyskiego.  

24.07 – Tradycyjnie w Ociesękach odbył się historyczny piknik strażacki. Przeprowadzono inscenizacje bitwy 

z czasów II wojny światowej. Organizatorami  byli OSP Ociesęki, KGW Ociesęki. Na uroczystości obecny 

był starosta kielecki.  

25.07 – Sesja Rady Gminy na której uchwalono  program rozwoju opieki zdrowotnej na terenie gminy Raków 

niezbędny dokument do aplikowania o środki finansowe na doposażenie ośrodka zdrowia. Wysokość 

doposażenia 600 tys złotych w tym środki zewnętrzne 511 065 zł. 

27.07 – Spotkanie z wójtem gminy Masłów, który złożył podziękowanie za dofinansowanie budowy pomnika 

Jana Pawła II. 

28.07. – Podpisanie umowy z Marszałkiem na dofinansowanie remontu  dróg z Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych  w wysokości 20 tys zł z przeznaczeniem na drogę nad zalewem Chańcza. Całkowity koszt opiewa  

na kwotę 81.661 zł. Długość drogi 489 mb. Przetarg wygrała firma Dylmex inwestycje.  

17.08 – Odbył się przegląd rynku wraz z inspektorem nadzoru i wykonawcą. Protokół odbioru prac po 

usterkowych został przyjęty bez uwag. 

24.08 – Rozpoczęły się prace nad Strategią Rozwoju Powiatu Kieleckiego do 2020 roku. 



27.08. – Odbyły się Otwarte Mistrzostwa Grup Szybkiego Reagowania na wodzie. Reprezentowali nas 

druhowie z OSP Chańcza. Zajęli 18 miejsce. 

28.08. – W gminie Masłów odbyły się dożynki powiatu kieleckiego. Wieniec przygotowały panie z KGW 

Życiny. W konkursie kulinarnym brały również udział Panie z KGW Ociesęki. 

29.08. – Podpisana została umowa na dofinansowanie projektu dla Zespołu Szkolno Przedszkolnego na zajęcia 

i doposażenie o wartości 293 400 zł. Środki własne gminy na to zadanie to kwota 44.00 zł. 

30.08. – Odbyło się spotkanie z dyrektorami szkól i służbami dowożącymi dzieci na zajęcia w celu stworzenia 

harmonogramu dowozów  i organizacji roku szkolnego. 

31.08 –Otrzymaliśmy promesę o wartości 1 mln zł na drogi powodziowe. Do 15.10 musimy mieć już 

podpisane umowy i przeprowadzić przetargi. Drogi do remontu to: 1320 mb Zalesie Modrzewina, 1960 mb 

Głuchów Lasy i 750 mb Bardo Pogórze. 

03.09 – Uroczystość z okazji 70 lecia Koła Łowieckiego Łagów. 

05.09- Odbyło się spotkanie u starosty z nadleśniczym Nadleśnictwa Chmielnik panem Romanem 

Wróblewskim w sprawie działki umożliwiającej wykonanie dojazdu do Papierni. Rozmawialiśmy również o 

możliwości zmniejszenia ostrego skrętu drogi na Pągowcu poprzez przejęcie części działki leśnej na Pągowcu.  

Tematem była również droga w kierunku Drogowli o długości 2,63 km z programu przebudowy dróg 

lokalnych i zabezpieczeniu przez Gminę 25% wkładu własnego tj. około 107 500 zł 

06.09 – Podpisanie umowy na remont ujęcia wody w Pągowcu. Umowa z firmą Generix na kwotę 45 tys zł. 

Termin wykonania do 31.10. Zakres prac obejmować będzie remont pokrycia dachowego, wymiana glazury, 

okien, drzwi. 

07.09 -  Podpisana została umowa na wykonanie 67 projektów  oczyszczalni przydomowych na terenie gminy 

Raków 

08.09 Wraz z wójtem gminy Łagów spotkanie z Komendantem Miejskiej Policji p. Tomaszem Zawadzkim. 

Został również wymieniony obecny nasz komendant posterunku w Rakowie. 

12.09. – Odbyło się spotkanie organizacyjne w sprawie uroczystości „W dzień Święte  Tekli ziemniaki będziem 

piekli”. 

13.09 – Kolejne spotkanie w sprawie drogi na |Papiernię , tym razem z Regionalnym Dyrektorem Lasów 

Państwowych. W tym samym dniu spotkanie z mieszkańcami Zalesia Modrzewiny. 

Pani wójt poinformowała również zebranych o sukcesywnych i na bieżąco wykonywanych pracach 

związanych z wykaszaniem poboczy oraz  zabezpieczaniem dróg kruszywem . Do dnia dzisiejszego kruszywo 

zostało już w całości wykorzystane. Zostały zakończone prace związane z remontem pomieszczeń w Domu 

Wójta. 

Zrealizowano również zakupy na wyposażenia stanowiska pracy przyznane przez PFRON w kwocie 18 tys zł. 

Odnowiono elewację na SP Ociesęki. 

Dokonano odbioru prac w ramach PROWU na drogi w: Korzenno – 995 mb, Ociesęki Sterczyna – 995 mb, 

Ociesęki Wola Wąkopna – 595 mb, Rakówka Niedźwiedź – 476 mb i z tzw.” powodziówek” pierwszą transzę 

w Nowej Hucie. 

Trwają remonty : drogi powiatowej  od Celin do Głuchowa. W trakcie jest projektowanie wodociągów Bardo 



– Rakówka. 

Ad.5 Informacje Przewodniczących Komisji Stałych Rady Gminy z posiedzeń odbytych w dniach: 

12 i 14 września 2016 r.  

Pierwsze z odbytego posiedzenia sprawozdanie złożyła Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

pani Małgorzata Gołyska informując zebranych , że na posiedzeniu w dniu 12 września o godz.8 00 

członkowie Komisji przedyskutowali oraz zaopiniowali materiały dotyczące obecnej sesji. W 

dyskusji głos zabierali Pani Anna Pleban, która przedstawiła projekty uchwał finansowych 

dotyczących zmian WPF i zmian w budżecie gminy. Odniosła się do opinii RIO w sprawie wykonania 

budżetu za I półrocze 2016 r. Poinformowała zebranych o pomocy finansowej na budowę dróg w 

naszej gminie. Pomoc dla powiatu kieleckiego stanowić będzie wkład własny do przedsięwzięcia. 

Wyjaśniła także potrzebę zaciągnięcia kredytu długoterminowego pozwalającego nam szybciej 

spłacić zobowiązania, oraz otrzymać gwarantowane w tym przypadku umorzenie długu. Radni 

pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał. 

Przewodniczący Pan Czesław Bęben złożył sprawozdanie z posiedzenia Komisji Ochrony 

Środowiska i Rozwoju Gospodarczego, które odbyło się 12 września o godz. 9 00. Radni zapoznali 

się z materiałami jak również wysłuchali Panią Skarbnik.. Materiały zostały przeanalizowane i 

zaopiniowane pozytywnie.  

Posiedzenie Komisji Budżetu odbyło się 14 września o godz.8.00. Sprawozdanie z jego przebiegu 

złożył Przewodniczący pan Mirosław Ambroziński. Radni omówili wszystkie projektu uchwał, 

które zaopiniowali pozytywnie. 

Ad.6  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, pan Andrzej Banasik, przedstawił zebranym sprawozdanie z 

posiedzenia komisji  ,  w sprawie wykonania budżetu za I półrocze 2016 r. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu za I pól roku 2016. 

Ad. 7. 

Pani Anna Pleban przedstawiła zebranym stanowisko RIO dotyczące wykonania budżetu za I pół 

roku. Opinia jest pozytywna. 

Ad. 8 Kolejnym punktem porządku obrad było uchwalenie uchwał. 

a/zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2016-2029, przyjęta 

jednogłośnie 

b/zmian w budżecie gminy na 2016 r, 

c/udzielenia pomocy finansowej, 

d/ zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Przewodniczący każdorazowo zarządzał głosowanie nad przyjęciem uchwały. W wyniku 

głosowań wszystkie uchwały zostały przez Radę przyjęte jednogłośnie. 



 

 

Ad.9 

Wolne wnioski 

O głos poprosił sołtys Ozdoba , który odniósł się do wypowiedzi pani Wójt w sprawie remontu 

świetlicy w Bardzie. Poinformował ,że stowarzyszenie Przyjaciół Szkoły w Bradzie z własnej puli 

dołożyło do tego remontu kwotę bliską 2tys zł i bardzo żałuje, że pani Wójt o tym nie wspomniała. 

Prosił również o wyjaśnienie , gdyż pytają go o to mieszkańcy, jak jest wybierany odcinek drogi do 

remontu. Chodzi o ostatnio wyremontowany odcinek w Bardzie. Wątpliwości budzi także u niego 

uchwalona uchwała w sprawie zaciągania długoterminowego kredytu.  

Kolejne pytanie zadał radny pan Mirosław Ambroziński w sprawie obiecanej wycinki drzew na 

działce pod plac zabaw w Woli Wąkopnej. 

Pan Zbigniew Feldman poprosił o poinformowanie radnych odnośnie  światłowodu 

doprowadzającego internet.  

Pani Wójt w odpowiedzi na pytanie pana Ozdoby poinformowała, że przekazuje informacje jakie 

uzyskała, między innymi od pani Barbary Taborskiej. Przekazuje to o czym wie. Gdyby została 

poinformowana o takich działaniach stowarzyszenia na pewno by o nich wspomniała. Co się zaś 

tyczy wyboru odcinka drogi to przypomina, że wspomniany odcinek był remontowany ponieważ 

droga uległa zniszczeniu na skutek nawałnicy.  Dofinansowanie takiego remontu możliwe jest wtedy 

gdy Instytut Meteorologii potwierdzi występowanie w tym dniu i na określonym terenie nawałnicy. 

Później odpowiednia komisja szacuje straty. Odcinka drogi zatem nikt sobie nie wybiera. Naprawiany 

jest po udowodnionej szkodzie. 

Zwracając się natomiast do radnego Ambrozińskiego pani Wójt wyjaśniła, że gmina wystąpiła o 

pozwolenie na wycinkę drzew i będziemy mogli ją rozpocząć po okresie lęgowym ptaków tj po 15 

października, tak jak wynika z otrzymanego pozwolenia. 

W sprawie długoterminowego kredytu wypowiedziała się Pani Skarbnik informując, że podjęta 

uchwała pozwoli jej na rozpoczęcie procedury związanej z zaciągnięciem kredytu. Musi otrzymać 

opinię RIO, przeprowadzić przetarg. To potrwa mniej więcej do grudnia, a w tym czasie będziemy 

mogli już precyzyjnie określić wartość kredytu. Określony jest górny limit kredytu. Pani Skarbnik 

nadmieniała, że z zaciągniętego kredytu będziemy chcieli spłacić większą niż zwykle ratę 

zobowiązań, tak by się ich jak najszybciej pozbyć. 

Pan Ozdoba nie rozumie jak można brać kredyt na spłatę wcześniejszych zobowiązań. Uznał, że 

kwota zadłużenia gminy rośnie. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że kredyty bierze się na zabezpieczenie środków własnych przy 

aplikowaniu o dofinansowania. Spłaty reguluje się także z kredytów. Natomiast zapewnia, że 



zadłużenie gminy nie rośnie lecz maleje, a ponadto gdyby istniało jakiekolwiek niebezpieczeństwo 

RIO  dałoby negatywną opinię. 

Na pytania pana Feldmana w sprawie światłowodu odpowiedział pan Sławomir Stanek – informatyk 

urzędu. Poinformował, że doprowadzony szkieletowa konstrukcja światłowodu z środków unijnych 

jest własnością Urzędu Marszałkowskiego, który wydzierżawił go na okres 10 letni firmie Glenbrook 

Investments Sp z o.o., która z kolei ma podpisać umowy z kolejnymi firmami na dalszy przesył – już 

do gospodarstw. Póki co, nie znalazły się żadne firmy zainteresowane tą formą przesyłu.  Istniejące 

na rynku firmy mają swoje przesyłowe urządzenia na które poniosły wcale niemałe środki. Zatem 

dostęp do internetu drogą światłowodową będzie możliwy wtedy, gdy zgłoszą  się odpowiednie firmy.  

Pani Danuta Król odnosząc się do zapowiedzi nieuniknionej reformy edukacyjnej zaznaczyła , że 

zarówno ją jak i mieszkańców, co zgłaszają w rozmowach, nurtuje w jaki sposób nasza gmina będzie 

się do niej przygotowywać. Zwłaszcza jak będzie organizować  zmiany strukturalne. Czy 

samorządowcy już się do ich realizacji szykują i jakie są w tym temacie zamierzenia. 

Przewodniczący, pan Jerzy Nowak odparł, że należy zaczekać na ustawę i rozporządzenia. Wtedy 

będą jasno sprecyzowane zadania gminy w tym temacie. Na dzień dzisiejszy rozmowy o edukacji nie 

miałyby konstruktywnego, rzeczowego charakteru. 

 

 

 

Protokółowała: Krystyna Jóźwik                                  Przewodniczący: Jerzy Nowak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ad.7 Zamknięcie obrad 

Ponieważ wszystkie tematy zostały wyczerpane i nikt z obecnych nie prosił o głos Przewodniczący zamknął 

obrady sesji. 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                Przewodniczący Rady Gminy 

 

Krystyna Jóźwik                                                                                    Jerzy Nowak 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

 

 


